
1 

 

PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2017 
Z XXXIX Sesji Rady Gminy Białogard  

w dniu 27 lipca 2017 r.  
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 10.10 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy 

Białogard. W posiedzeniu udział wzięło 12 członków Rady Gminy, nieobecni byli Radni: 

Piotr Kozicki, Marcin Oborski i Zygmunt Świder. W posiedzeniu wzięło udział 26 Sołtysów,  

Pan Jacek Smoliński- Wójt Gminy Białogard, Pani Izabela Czaplejewska- Skarbnik Gminy 

Białogard, oraz Kierownik GOPS Pani Elżbieta Grygorcewicz-Cupał i zaproszeni goście.  

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

   Posiedzeniu przewodniczył Pan Kazimierz Gregorczyk- Przewodniczący Rady Gminy, 

protokołowała Pani Karolina Dudkiewicz- Podinspektor ds. działalności gospodarczej, 

wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i obsługi Rady Gminy.    

 

Ad. 1  
Obrady XXXIX Sesji Rady Gminy otworzył  Przewodniczący Rady, który powitał 

uczestników posiedzenia, stwierdził kworum, a następnie przedstawił porządek Sesji  

w poniższym brzmieniu:  

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-stwierdzenie kworum, 

-przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy Białogard 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania Radnych. 

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

- wyrażenia zgody na użyczenie niezabudowanej działki, 

- sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej 

geodezyjnie nr 22/2, położonej w obrębie ewidencyjnym Pękanino, 

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy, 

- sprzedaży w drodze bezprzetargowej prawa własności nieruchomości gruntowej, oznaczonej 

geodezyjnie nr 261, położonej w obrębie ewidencyjnym Buczek, 

- wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności 

przesyłu na prawie własności, 

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości niezabudowanych na rzecz 

dotychczasowych dzierżawców, 

- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie na zakup 

wyposażenia, 

- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Rogowie na zakup 

wyposażenia, 

- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pomianowie na zakup 

wyposażenia, 

- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Białogórzynie na zakup 

wyposażenia, 
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- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Kościernicy na zakup 

wyposażenia, 

- zmian w budżecie gminy na 2017 r.,  

- rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Białogard, 

- rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego o rozpatrzenie podstaw dla 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Joanny Kowalewskiej, 

- rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego o rozpatrzenie podstaw dla 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Jana Budzyńskiego, 

- rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego o rozpatrzenie podstaw dla 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Marcina Oborskiego. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XXXIX Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Przewodniczący K. Gregorczyk  poinformował, że  protokół z XXXVIII Sesji Rady 

Gminy Białogard został wyłożony do wglądu.  Zapytał o uwagi do jego  treści, po czym  

poddał protokół pod głosowanie. Rada jednogłośnie stosunkiem głosów 12:0:0 przyjęła 

protokół z XXXVIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Ad. 2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

Gminy. 

 

 Informacje z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy, 

przedstawił Pan Jacek Smoliński- Wójt Gminy Białogard. Pan Wójt przedstawił nowo 

wybranego Sołtysa Sołectwa Klępino Białogardzkie Panią Izabelę Mioduszewską. 
 Przewodniczący zwrócił się do zebranych, czy są pytania odnośnie działalności Wójta  

w okresie między sesjami. Z uwagi na brak pytań przewodniczący przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 

W trakcie wypowiedzi Wójta na salę obrad, ok. godz. 10.25 przybyła Radna Pani Aneta Drąg.  

 

Ad. 3. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

 Przewodniczący K. Gregorczyk  poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęły 

żadne interpelacje i zapytania radnych.  

 Głos zabrał Pan Jerzy Kotlęga- Radny Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego. 

Pan Radny omówił projekt inwestycyjny związany z remontem drogo przy ulicy Kołobrzeskiej  

w Białogardzie. Trwają prace związane z poprawą infrastruktury, które związane są z poprawą 
bezpieczeństwa mieszkańców. Planowany termin zakończenia inwestycji to listopad 2017 roku. 

Pan J. Kotlęga poinformował o utrudnieniach jakie będą towarzyszyły podczas remontu czy 

przebudowy drogi, jednak służyć one będą polepszeniu jakości życia mieszkańców, 

uczestników ulic.  

Pytanie zadał Radny Jan Budzyński: Czy zasadnym było by wybudować cały odcinek drogi, 

a nie go ciągle remontować? 
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Pan J. Kotlęga udzielił odpowiedzi: Drogi są remontowane etapami, związane są te remonty  

z otrzymaniem środków finansowych na ten cel.  Samorządy borykają się z pewnymi 

problemami, kwestia jest taka, że innymi prawami rządzą się drogi wojewódzkie, powiatowe  

i gminne. Na radach i stowarzyszeniach należy mówić o problemach z jakimi borykają się 
samorządy.  

Radny Jan Budzyński przedstawił swoje zdanie dot. utrudnień w ruchu drogowym na 

remontowanym odcinku. Radny zapytał również o obwodnicę Karlina. Zdarzają się tam 

wypadki i pyta o rozwiązania zmierzające do zniwelowania zagrożeń i o dalsze prace związane 

z poprawą jakości dróg i jakieś rozwiązanie tejże obwodnicy.  

Radny Sejmiku Wojewódzkiego wypowiedział się, że w momencie otwarcia drogi S6, droga 

koło Karlina będzie jego zdaniem mniej uczęszczana i po części rozwiąże problem.  

Pan J. Kotlęga wspomniał również o kwestii zmiany organizacji ruchu przy ulicy 

Kołobrzeskiej. Były wcześniej propozycje wybudowania na drodze ronda.  

Głos zabrał Wójt Gminy Białogard Pan Jacek Smoliński. Poinformował, że na skrzyżowaniu 

dróg z obwodnicy Karlina i Białogardu ma powstać sygnalizacja świetlna, a obecnie 

usytuowany jest fotoradar, który jest czynny. Umieszczona jest również sygnalizacja świetlna, 

informująca o przejściu dla pieszych i zagrożeniu.  

Wobec wyczerpania trzeciego punktu obrad, Przewodniczący przeszedł do omawiania 

kolejnego.  

 

Ad. 4.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

 

- wyrażenia zgody na użyczenie niezabudowanej działki, 
Pani Anna Michaliszyn- pracownik Urzędu Gminy w Białogardzie przedstawiła, że w ramach 

współpracy Gminy ze Stowarzyszeniem Lokalna Grupa Działania w Gościnie, na terenie 

Gminy Białogard w miejscowości Gruszewo zostanie usadowiona wiata z ławkami. 

Sporządzona zostanie umowa użyczenia działki ze Stowarzyszeniem. Przedstawiono Radnym 

mapkę do wglądu. Wobec braku pytań, Przewodniczący przeszedł do punktu głosowania. 

Stosunkiem głosów: 12:0:0 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie 

niezabudowanej działki został przyjęty jednogłośnie.  

 

- sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej 
geodezyjnie nr 22/2, położonej w obrębie ewidencyjnym Pękanino, 
Pani Anna Michaliszyn- pracownik Urzędu Gminy w Białogardzie omówiła umiejscowienie 

działki. Wobec braku pytań, przewodniczący przeszedł do punktu głosowania. Stosunkiem 

głosów: 12:0:0 projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej geodezyjnie nr 22/2, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Pękanino, 

 
- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na rzecz dotychczasowego 
dzierżawcy, 

Radni zapoznali się z dokumentacją dot. projektu uchwały. Pani A. Michaliszyn 

poinformowała, że dzierżawa gruntu dot. miejscowości Rogowo, będzie na 10 lat dla 

dotychczasowego dzierżawcy. Wobec braku pytań, przewodniczący poddał projekt uchwały 
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pod głosowanie. Stosunkiem głosów: 12:0:0 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

- sprzedaży w drodze bezprzetargowej prawa własności nieruchomości gruntowej, 
oznaczonej geodezyjnie nr 261, położonej w obrębie ewidencyjnym Buczek, 
Pani A. Michaliszyn wyjaśniła, że sprzedaż jest na rzecz użytkownika wieczystego, nastąpi 

przekształcenie w prawo własności. Pytań nie zadano. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. Stosunkiem głosów: 12:0:0 projekt uchwały w sprawie sprzedaży  

w drodze bezprzetargowej prawa własności nieruchomości gruntowej, oznaczonej 

geodezyjnie nr 261, położonej w obrębie ewidencyjnym Buczek, został przyjęty jednogłośnie.  

 
- wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego w postaci 
służebności przesyłu na prawie własności, 
Pracownik Urzędu Gminy, Pani A. Michaliszyn wyjaśniła lokalizację służebności przesyłu 

dla Energa Operator, w tym miejscu nastąpi wymiana transformatora.  Radni nie zadali pytań, 
zatem Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie i stosunkiem głosów: 12:0:0 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego w postaci służebności przesyłu na prawie własności,został przyjęty jednogłośnie.  

 

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości niezabudowanych na rzecz 
dotychczasowych dzierżawców, 
Dotychczasowi dzierżawcy złożyli wniosek o kontynuację dzierżawy, wyjaśnień udzieliła  

A. Michaliszyn. Wobec braku pytań, przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały 

i stosunkiem głosów: 12:0:0 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości niezabudowanych na rzecz dotychczasowych dzierżawców, został przyjęty 

jednogłośnie.  

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w obradach Sesji Rady Gminy Białogard.  
 

Około godz. 11.00 wznowiono obrady XXXIX Sesji Rady gminy Białogard. 

Przewodniczący przeszedł do kontynuacji punktu 4 obrad.  

 

- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie na zakup 
wyposażenia, 
Tadeusz Krzyżaniak- Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie przedstawił 

kwotę uzyskanej dotacji. Dotację przeznaczy OSP m.in. na zakup odzieży, obuwia 

strażackiego, ubrania specjalnego. 

Przewodniczący w wyniku braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. Stosunkiem 

głosów: 12:0:0, projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Stanominie na zakup wyposażenia został przyjęty jednogłośnie.  
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- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Rogowie na zakup 
wyposażenia, 
Tadeusz Krzyżaniak- Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie przedstawił 

kwotę uzyskanej dotacji. Dotację przeznaczy OSP m.in. na wydatki bieżące, zakup narzędzia 

wielofunkcyjnego, odzieży, obuwia strażackiego, ubrania specjalnego, kominiarkę, zbiornika 

na wodę.  
Przewodniczący w wyniku braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. Stosunkiem 

głosów: 12:0:0, projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Rogowie na zakup wyposażenia, został przyjęty jednogłośnie.  

 

- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Białogórzynie na zakup 
wyposażenia, 
Tadeusz Krzyżaniak- Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie przedstawił 

kwotę uzyskanej dotacji. Dotację przeznaczy OSP m.in. na wydatki bieżące. 

Przewodniczący w wyniku braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. Stosunkiem 

głosów: 12:0:0, projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Białogórzynie na zakup wyposażenia, został przyjęty jednogłośnie.  

 

- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pomianowie na zakup 
wyposażenia, 
Tadeusz Krzyżaniak- Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie przedstawił 

kwotę uzyskanej dotacji. Dotację przeznaczy OSP m.in. na wydatki bieżące. 

Przewodniczący w wyniku braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. Stosunkiem 

głosów: 12:0:0, projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Pomianowie na zakup wyposażenia, został przyjęty jednogłośnie.  
 

 

- udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Kościernicy na zakup 
wyposażenia, 
Tadeusz Krzyżaniak- Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie przedstawił 

kwotę uzyskanej dotacji. Dotację przeznaczy OSP m.in. na ubranie specjalne, wydatki 

inwestycyjne, naprawy sprzętów. 

Pan Komendant udzielił informacji, że dotacja jest udzielona z MSWiA oraz ze Związku 

Ochotniczej Straży Pożarnej, z budżetu państwa.  

Przewodniczący w wyniku braku pytań poddał projekt uchwały pod głosowanie. Stosunkiem 

głosów: 12:0:0, projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Kościernicy na zakup wyposażenia, został przyjęty jednogłośnie.  

 

- zmian w budżecie gminy na 2017 r, 
Izabela Czaplejewska- Skarbnik omówiła zmianę w budżecie gminy dotyczącą  wcześniej 

przegłosowanych projektów uchwał. Dotacje zostały udzielone z budżetu państwa. Nastąpiło 

tylko przesunięcie w paragrafach. Dokonano zmniejszenia i zwiększenia wydatków.  



6 

 

Wobec braku pytań, przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie i stosunkiem 

głosów: 12:0:0, projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 r., został 

przyjęty jednogłośnie.  
 

 

 

- rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Białogard, 
Przewodniczący K. Gregorczyk odczytał skargę z uzasadnieniem. Mieszkanka gminy 

złożyła wniosek do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Koszalinie na 

czynności Wójta Gminy Białogard Pana Jacka Smolińskiego. Przewodniczący poinformował, 

że znajdujący się Barszcz Sosnowskiego rośnie na terenie prywatnym i do właściciela terenu 

należy usuniecie niebezpiecznej rośliny. Głos zabrał Wójt- Pan Jacek Smoliński. Przedstawił 

jakie prace były wykonywane na terenie parku w miejscowości Laski. Pracownicy Gminy 

Białogard na bieżąco starają się wykaszać teren, uprzątać go. Kilkakrotnie odwiedzano park  

i prowadzono zabiegi pielęgnacyjne terenu.  

Głosu udzielono Radnemu Dariuszowi Smagowskiemu. Radny zapytał czy Gmina 

Białogard pozyskuje środki na usuwanie Barszczu Sosnowskiego. Odpowiedzi udzielił Wójt, 

wskazał, że od kilku lat pozyskuje środki na ten cel. Jednak należy podkreślić, że roślina 

usuwana jest z terenu zgłoszonego do programu. Oznacza to, że usuwanie następuje ze 

zgłoszonego terenu. Na terenie Gminy Białogard ogłasza się Program usuwania Barszczu 

Sosnowskiego, mieszkańcy mogą zgłaszać miejsca jego występowania.  

Radny Jan Budzyński dodał, ze w poprzedniej kadencji również usuwano roślinę, 
jednak prace nad jej unieszkodliwieniem są pracochłonne i roślina ciągle się rozsiewa, 

rozrasta od korzeni, rozprzestrzenia się.  
Innowacyjną metodą usuwania rośliny jest wypas na zagrożonym terenie owiec, 

podpowiedział Radny Tomasz Kołodziejski.  

Po rozpatrzeniu skargi na działalność Wójta Gminy Białogard, złożonej przez Panią 
Elżbietę Różyńską z dnia 20 czerwca 2017 roku, Rada Gminy Białogard uznaje skargę za 

nieuzasadnioną. Uzasadnienie jest obszerne i stanowi załącznik do skargi. Wobec braku pytań 

do projektu uchwały, Przewodniczący podał projekt pod głosowanie i stosunkiem głosów: 

12:0:0, projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Białogard, został przyjęty jednogłośnie.  

 

- rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego o rozpatrzenie podstaw dla 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Joanny Kowalewskiej, 
 

Wójt Pan J. Smoliński wyjaśnił sprawę wygaśnięcia mandatu Radnej Joanny 

Kowalewskiej. Wójt potwierdził, że Pani Radna pobrała opłatę za umieszczenie ogłoszenia  

w Tygodniku Białogardzianin, jednak zwróciła pieniądze i więcej takie sytuacje nie miały 

miejsca. Pan Przewodniczący poinformował, że sprawa była poruszana na Wspólnych 

Komisjach Rady Gminy Białogard. Radni nie mieli żadnych wątpliwości do sprawy. Pani 

Joanna Kowalewska złożyła również obszerne wyjaśnienie w tej sprawie. Do wniosku 

dołączono również opinię prawną o nienaruszeniu ustawy o samorządzie gminnym. Więcej 

pytań nie było. Przewodniczący przeszedł zatem do głosowania. Stosunkiem głosów:11:0:0, 
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projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego  

o rozpatrzenie podstaw dla stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Joanny Kowalewskiej, 

został przyjęty jednogłośnie, przy wyłączonym głosie Pani Radnej Joanny Kowalewskiej.  

 

 

 

 - rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego o rozpatrzenie podstaw dla 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Jana Budzyńskiego,  
 

Wójt Pan Jacek Smoliński zapoznał zebranych na Sesji sprawę. Jest ona podobna do 

poprzedniego projektu uchwały. Dotyczy Radnego Jana Budzyńskiego, związana jest z jego 

funkcją Prezesa w Stowarzyszeniu Inicjatyw Społeczno Gospodarczych w Białogardzie. 

Radny jest delegatem Gminy Białogard w Stowarzyszeniu.  

Ważnym aspektem jest to, że to Rada Gminy Białogard delegowała Radnego do prac  

w Stowarzyszeniu- dodał Pan Przewodniczący K. Gregorczyk. Wójt nadmienił, że jest to 

funkcja społeczna za którą Radny nie otrzymuje wynagrodzenia.  

Radny Jan Budzyński podsumował i potwierdził wypowiedzi przedmówców.  

Przewodniczący wobec braku pytań przeszedł do głosowania. Stosunkiem głosów 

10:0:1 projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego  

o rozpatrzenie podstaw dla stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Jana Budzyńskiego, 

został przyjęty. Głosowanie powtórzono. Wyłączono z głosowania Radnego Jana 

Budzyńskiego i stosunkiem głosów : 9:0:1, projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

Wojewody Zachodniopomorskiego o rozpatrzenie podstaw dla stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego Jana Budzyńskiego, został przyjęty. 

 

 

- rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego o rozpatrzenie podstaw dla 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Marcina Oborskiego. 
 

Wójt Gminy Białogard Pan Jacek Smoliński przedstawił sprawę Pana Marcina 

Oborskiego. Związana jest również z delegowaniem Radnego do prac w Stowarzyszeniu.  

Radny Budzyński przypomniał, ze w oświadczeniach majątkowych radni uzupełniają 
informację o prowadzeniu działalności na własny rachunek, a w tym przypadku jest to 

działalność w imieniu Gminy.  

Przewodniczący podał projekt uchwały pod głosowanie. Pan Marcin Oborski był 

nieobecny na posiedzeniu Sesji. Stosunkiem głosów : 10:0:1, projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku Wojewody Zachodniopomorskiego o rozpatrzenie podstaw dla 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Marcina Oborskiego został przyjęty.  

 

Ad.  5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  
 

Na dzisiejszą sesję nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych. Przewodniczący 

przeszedł do kolejnego punku obrad.  

Około godz. 11:55 salę obrad opuściła Radna Aneta Drąg. 



8 

 

 
Ad. 6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 

Pan K. Gregorczyk odczytał wniosek Radnego Pana Jana Budzyńskiego dotyczący 

drogi  powiatowej 207 na odcinku Białogard- Nosówko. We wniosku Radny zwraca się  
z prośbą o przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami zamieszkującymi przy drodze, lub  

z Radnymi, Sołtysami i Radą Sołecką. Przewodniczący odczytał uzasadnienie wniosku.  

Wójt zabrał głos, przedstawił, że był w porozumieniu z Zarządem Dróg Powiatowych. 

Doszło do spotkania z sołtysami i zainteresowanymi mieszkańcami. Starosta Białogardzki 

również uczestniczył w rozmowach. Droga jest niebezpieczna i należy dołożyć starać, aby 

doszło do skutku naprawy, inwestycji.  

Wypowiedział się również Radny Jan Budzyński, przedstawił sytuację w tej sprawie. 

Radny prosi o konsultacje, aby mieszkańcy byli informowani w jakim zakresie prowadzone są 
prace.  

Przewodniczący K. Gregorczyk odczytał podziękowanie skierowane do Wójta Gminy 

Białogard, Pana Przewodniczącego, Pana Tadeusza Szarłowskiego. Podziękowanie dotyczy 

wykonanych robót w miejscowości Lulewiczki.  

Wójt wypowiedział się na temat przyszłorocznego budżetu, że planuje się zwiększenie 

wydatków na drogi. Wciąż poszukuje się środków na remonty dróg. Pracownicy starają się na 

bieżąco naprawiać drogi, lecz one ciągle ulegają zniszczeniu.  

Radny Jan Budzyński zwrócił uwagę na jakość materiału, którym remontuje się drogi, 

aby najpierw wyłożyć twardszy materiał, dopiero kruszywo.  

Odpowiedział Pan Wójt, że w miarę posiadanych środków zakupuje się materiały.  

Kolejną informacją było przedstawienie pisma z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego, które dotyczy dotacji przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. 

„Stanomino, kościół p.w. Podwyższenia Krzyża Św. (XVI-XIX w.): remont ratunkowy wieży 

(XVI w.)- etap I (wymiana pokrycia na kopule, remont konstrukcji, remont elewacji pod 

konstrukcją kopuły). Dofinansowanie jest w realizowane w ramach Programu Ochrona 

zabytków.  

Podobne pismo dotyczy remontu Kościoła w Łęcznie, z którym Pan Przewodniczący 

zapoznał zebranych. 

Pan Przewodniczący przedstawił informację Dyrektora Izby Administracji Skarbowej 

w Szczecinie, dotyczącą przeprowadzonego audytu związanego z subwencją oświatową.  
Przewodniczący Rady Gminy Białogard odczytał ostrzeżenie z Kasy Rolniczego 

Ubezpieczenia Społecznego z Oddziału Regionalnego w Koszalinie o próbach wyłudzenia od 

rolników należności z tytułu ubezpieczenia społecznego.  

Kolejną informację przedstawił Pan Wójt, dotyczyła zagrożeń związanych ze 

zwisającymi liniami energetycznymi. Broszury informacyjne, ostrzegawcze zostały 

wywieszone w Urzędzie na tablicach informacyjnych i w Sołectwach.  

Głosu udzielono Sołtysowi Panu Bogdanowi Michaliszyn. Sprawa dot. sprzedanej 

działki, gdzie od lat mieszkańcy użytkowali teren jako „droga”, a do dziś nie ma wytyczenia 

geodezyjnego. Kolejną kwestią były worki na śmieci, które rozciąga zwierzyna. Skazani 

odpracowujący swoją karę dostają worki na odpady od Sołtysa. Zbierają nieczystości i nie 

wiadomo gdzie mają je składować i skąd pozyskać środki na ten cel. Pan Sołtys zwrócił 
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uwagę na to, że zbliża się czas, w którym tworzy się propozycje do budżetu  na kolejny rok. 

Prosi o zwrócenie uwagi na odbiór ścieków ze zbiorników bezodpływowych, problem był 

kilkakrotnie naświetlany i Pani Zastępca Wójta obiecała, że zajmie się tą sprawą. Budowa 

przystanie kajakowej w Byszynie i Białogórzynie, inwestycje w Czarnowęsach- Sołtys nie 

jest do końca poinformowany. Pan Michaliszyn zwrócił uwagę dla Rady Gminy, aby 

zainteresowała się tak ważna sprawą, mianowicie Szpitalem w Białogardzie. Sołtys 

proponuje, aby zaprosić władze szpitala na spotkanie, aby mieszkańcy byli na bieżąco 

informowani o stanie placówki, aby mieli się gdzie leczyć.  
Głos zabrał Pan Wójt, odpowiedział, że prze kilka lub kilkanaście lat poprzez omijanie 

kałuż na drogach mieszkańcy sami ujeżdżali teren, który nie stanowił drogi. Po latach 

utworzyła się bardziej ujeżdżona nawierzchnia, która nadal stanowiła własność prywatną, stad 

ten stan rzeczy. Remonty dróg są zaplanowane i należy realizować te plany zgodnie  

z budżetem gminy. Odnośnie inwestycji- nie da się na sesji omawiać wszystkich inwestycji, 

całego budżetu. Wójt zaprosił Sołtysów na posiedzenie Komisji Rady Gminy i będą wówczas 

mieli obraz remontów i inwestycji na bieżąco przedstawiany. Kolejna odpowiedź Wójta 

dotyczyła przystani kajakowej- Pan J. Smoliński poinformował, że zrezygnowano z tej 

inwestycji. Po rozmowach z Dorzeczem Parsęty Wójt otrzymał informację, że Związek Miast 

i Gmin Dorzecza Parsęty będzie chciał doinwestować rzekę Parsętę w przystanie kajakowe 

czy też miejsca biwakowe. Natomiast kwestia miejscowości Czarnowęsy wygląda 

następująco: pozyskane środki z projektu Mieleńskiej Lokalnej Grupy Rybackiej zostaną 
spożytkowane na utworzenie Sali Tradycji Rybackiej w Czarnowęsach. Obecnie świetlica  

w Czarnowęsach jest zamknięta ze względu na zły stan techniczny i planuje się wykonać 
kompleksowo prace zmierzające do otwarcia tej świetlicy.  

Sołtysi poprosili o wysłanie wiadomości SMS o posiedzeniach Komisji Rady Gminy.  

Radny Waldemar Januszewski poinformował o trudnej sytuacji w rolnictwie z powodu 

bardzo dużej ilości opadów. Mieszkańcy borykają się z wieloma problemami związanymi  

z trudną sytuacją pogodową. Pan Radny przypomniał o zbliżającym się Biegu Pamięci 

Golgoty w Lulewicach, który odbędzie się 15 sierpnia o godz. 14.00. Wzorem lat ubiegłych 

będzie zorganizowany bieg i spotkanie jemu towarzyszące, na które już dziś Pan Radny 

serdecznie zaprasza. W Sołectwie Lulewice w miesiącu lipcu odbył się rajd rowerowy do 

Domacyna w którym uczestniczyły dzieci i mieszkańcy Sołectwa.  

W dalszej części tego punktu obrad Pan Wójt Jacek Smoliński przedstawił Sołtysom 

kwoty przeznaczone na fundusz sołecki na 2018 rok dla poszczególnych Sołectw.  

W przyszłym roku będzie fundusz sołecki zawarty w budżecie Gminy Białogard.  

Z wykorzystaniem funduszy będzie trzeba analizować możliwości finansowe gminy. Pan 

Wójt zaapelował do Sołtysów, aby środki przeznaczone z funduszu sołeckiego były celowe  

i wydatkowane zgodnie z ich przeznaczeniem. Przypomniał również, że należy zorganizować 
spotkania i zebrania wiejskie na których będą składane wnioski i podejmowane uchwały 

związane z funduszem sołeckim.  

Wójt zaprosił wszystkich chętnych do udziału w obchodach tegorocznych dożynek, 

które odbędą się 26 sierpnia 2017 roku na boisku w Stanominie. Plakaty zostały rozwieszone 

na terenie Gminy, w Kościołach jak i w okolicznych miejscowościach. Pan Wójt zwrócił się 
również z prośbą do Sołtysów, aby za ich pośrednictwem wręczyć zaproszenia dla rolników  

z poszczególnych sołectw.  
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Dożynki Powiatowe w tym roku nie będzie organizowane. W tym roku Pan Wójt 

wytypował trzech rolników z terenu Gminy Białogard i podczas Gali, która będzie 

zorganizowana w Centrum Kultury i Spotkań Europejskich rolnicy zostaną wyróżnieni za 

swoje gospodarstwa. Głosu udzielono Sołtysowi Damianowi Janusiak. Pan Sołtys wyraził 

zaniepokojenie tym, że na Galę zostaną zaproszeni tylko wyróżnieni rolnicy, a gdzie 

pomieszcza się małżonkowie, rodziny rolników, mieszkańcy jak Centrum Kultury  

w Białogardzie ma ograniczona liczbę miejsc.  

Wójt wypowiedział się, że ta uwaga jest słuszna lecz nie jest kierowana do Wójta. Galę 
organizuje Starostwo Powiatowe w Białogardzie.  

Radny Kazimierz Chodynko wypowiedział się na temat przystani kajakowej  

w Byszynie, wyraził niezadowolenie. Poprosił o spotkanie z Wójtem w terenie, aby przyjrzał 

się działce, gdzie nie jest jasna sytuacja dotycząca granic gminy i terenu prywatnego. 

Odpowiedzi udzielił Wójt przybliżając sytuację dot. przystani i pozyskiwanych środków  

z zewnątrz Gminy. Pan Wójt wspomniał również o ścieżce edukacyjnej w Czarnowęsach, aby 

te miejsca na terenie naszej Gminy były przyjazne dla mieszkańców jaki i dla turystów.  

Pytanie zadał Radny Dariusz Smagowski: Czy w przyszłym roku wnioski na usuwanie 

Barszczu Sosnowskiego mogłyby być składane wcześniej? 

Pan Jacek Smoliński- Wójt odpowiedział, że w przyszłym roku pracownicy dużo wcześniej 

zajmą się tym tematem. Program ściśle związany jest z pozyskaniem funduszy na ten cel. 

Będzie trzeba występować, informować prywatnych właścicieli gruntów, aby mieli 

możliwość przystąpienia do programu związanego z Barszczem.  

Sołtys Pomianowa- Wojciech Ćwidak zapytał o zjazdy dróg. Pan Wójt przypomniał, że będą 
budowane zjazdy z dróg oraz  zrealizowane zostaną zaplanowane trzy zadania z nimi 

związane.  

 

  

Ad. 7. Zamknięcie XXXVIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Pan Przewodniczący z okazji zbliżającego się sezonu 

urlopowego życzył wszystkim bezpiecznego wypoczynku i pogodny na wolne dni, 

szczególnie rolnikom.  

Przewodniczący Rady Gminy Białogard zamknął posiedzenie XXXIX Sesji Rady Gminy 

Białogard został  ok. godziny 13.00 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Karolina Dudkiewicz 

 

 


